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[Bo Kristensen.] 
værnepligt, og derfor håber jeg, at det ar- 
bejde, der skal i gang i forsvarsudvalget, 
hurtigst muligt vil give et godt og positivt 
resultat i en lovtekst. 

Jeg kan på denne baggrund meddele, at 
det konservative folkeparti vil stemme imod 
ved lovforslagets tredje behandling. 

Frandsen: Jeg skal meddele, at socialistisk 
folkeparti vil undlade at stemme ved dette 
lovforslags tredje behandling. 

Grunden til, at vi gør det, er, at det, der 
sker nu, er, at man kun viderefører den hid- 
tidige praksis med at lade civile værneplig- 
tige have længere tjenestetid end militære 
værnepligtige. Vi er naturligvis tilhængere 
af, at man sætter tjenestetiden ned, som der 
er tale om her, men når man ikke bryder 
med princippet om, at civile værnepligtige 
skal have længere tjenestetid end militære 
værnepligtige, kan vi ikke tilslutte os for- 
slaget. 

Havde man på nogen måde i udvalget 
kunnet imødekomme vore ønsker om en lige- 
stilling i tid, så havde vi muligvis kunnet 
stemme for lovforslaget, og hvis man havde 
imødekommet vore synspunkter med hensyn 
til Jehovas Vidner, havde vi også været til 
at tale med. Der var ikke mulighed herfor, 
og derfor vil vi undlade at stemme. 

Poul Nielson: Jeg skal ganske kort anbe- 
fale at stemme for lovforslaget og lige så 
kort gøre opmærksom på, at der jo har været 
almindelig enighed om i forsvarsudvalget, at 
dette lovforslag ikke skulle aktualisere den 
brede debat om samfundstjeneste, som hr. 
Bo Kristensen var inde på, og som vi er lige 
så enige om skal tages op i en løbende og 
mere dybtgående analyse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 92 stemmer mod 31; 45 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 
ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af retsplejeloven. (Lokalnævn ved- 
rørende politiets virksomhed og behandling af 
klager over politiet m. v.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
176) findes i tidenden sp. 6994). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 169 stemmer. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 
ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af borgerlig straffelov. (Mindre berigel- 
sesforbrydelser m. m.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
193) findes i tidenden sp. 6997). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 169 stemmer. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 
ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om sty- 
relse af højere uddannelsesinstitutioner. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
200) findes i tidenden sp. 7002). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Søgaard: Udvalget har holdt møde mellem 
anden og tredje behandling, hvor vi har 
drøftet det ved anden behandling af venstre 
og de konservative rejste spørgsmål angå- 
ende mandatfordelingen i forbindelse med 
lovforslagets § 20. Undervisningsministeren 
har over for udvalget givet tilsagn om, at 
han fordomsfrit vil overveje og regne med 
muligheden for at lade valgets opgørelse 
finde sted efter andre forholdstalsvalgregler, 
således at mindretalsbeskyttelsen bliver 
stærkere, f. eks. ved at man anvender divi- 
sorerne 1:3:5 i stedet for den d'Hondtske 
metodes divisorer 1:2:3. Ministeren har end- 
videre oplyst, at resultatet af overvejelserne 
må afgøre, om den d'Hondtske metode skal 
suppleres med eller helt erstattes af den 
anden metode i valgkatalogen. Det må un- 
streges, at der i lovforslaget er hjemmel til 
at anvende sådanne andre metoder. 

Samtidig er det aftalt med ministeren, at 
katalogen vil blive drøftet med udvalget 
forinden udsendelsen, og hele udvalget kan 
herefter indstille lovforslaget til endelig ved- 
tagelse. 

Frandsen: Jeg skal meddele, at jeg ikke 
kan medvirke ved dette lovforslags gennem- 
førelse, og jeg skal kort motivere det. 

Den styrelseslov, som vi nu har arbejdet 
med i nogle år, har ikke tilgodeset en række 
af de ønsker, der har været hos de uddan- 
nelsessøgende og det teknisk-administrative 
personale, og en del af den uro, der har været 
ude omkring på uddannelsesinstitutionerne, 
kan bl. a. henføres til den styrelseslov, vi 
har haft. En af grundene hertil har været, 
at man har haft en valgordning, som har 
givet adgang til listevalg, som har medført 
en splittelse blandt de uddannelsessøgende. 
Endvidere kan det nævnes, at fordelingen 
af mandater på uddannelsesinstitutionerne 
med 2/3 til lærerne og 1/3 til de uddannelses- 
søgende heller ikke har været tilfredsstil- 
lende. En yderligere mangel kan siges at 
have været, at det teknisk-administrative 
personale ikke har været med i loven. 

Det lovforslag, der nu foreligger, og som 
vil blive vedtaget i dag, må vel siges at 

indeholde enkelte forbedringer, f. eks. netop 
det at det teknisk-administrative personale 
kommer ind i loven, og det er afgjort en 
gevinst. Men med hensyn til de andre ting 
må man sige, at de er uændrede. Der er ikke 
tale om, at forholdet mellem lærere og stu- 
denter ændres; det er fortsat sådan, at læ- 
rerne har en overvægt i forhold til de ud- 
dannelsessøgende. 

Med hensyn til valgmåden må man sige, 
at den mindretalsbeskyttelse, man kan have 
de bedste motiver til at indføre, let vil med- 
føre en splittelse blandt henholdsvis stu- 
derende og det teknisk-administrative per- 
sonale. Jeg mener altså, der er tale om en 
enkelt forbedring, men på en række områder 
ingen ændring, og denne enkelte forbedring 
mener jeg ikke kan medføre at jeg kan 
stemme for lovforslaget. 

Endvidere vil jeg sige, at det er glædeligt 
8Jt se, at det er lykkedes at undgå det atten- 
tat  mod studienævnene, som man mange 
steder har frygtet, sådan at dette lovforslag, 
som vedtages i dag, trods alt ikke er et 
tilbageskridt. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 165 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 
ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om em- 
bedslægeinstitutioner m. v. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
164) findes i tidenden sp. 6500, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 2301). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 


